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Protokół nr 12/2019 

Komisja Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu 

Protokół nr 12/2019 

Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Protokół nr 12/2019 

Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

 

z wspólnego posiedzenia odbytego w dniu 11 grudnia 2019 r. Komisji Rozwoju Gospodarki, 

Rolnictwa i Budżetu, Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska, Komisji Oświaty, 

Kultury i Kultury Fizycznej. 

Wspólne posiedzenie rozpoczęło się o godz. 15.00, a zakończyło o godz. 17:05 tego samego dnia. 

Obecni: 

Komisja Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu 

 Radna Sławomira Kuś  

 Radny Michał Płonka 

 Radna Monika Paszek  

 Radna Mirosława Sajur  

 Radny Dionizy Waszczuk  

Na 5 członków komisji 5 obecnych. 

 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

 Radny Janusz Hyliński 

 Radna Danuta Kułaga  

 Radny Robert Marciniak  

 Radna Elżbieta Musiałowska 

 Radna Irena Nowak  

Na 5 członków komisji 5 obecnych. 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

 Radna Karolina Jankowska -Grzybek  

 Radna Ewa Chyła 

 Radna Barbara Kempiak 

 Radna Magdalena Konrady  

  Radny Artur Wiatrak  
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Na 5 członków komisji 5 obecnych. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Tomasz Chudy – Burmistrz Zdun  

- Miłosz Zwierzyk – Kierownik Wydziału Gospodarki, Rolnictwa i Rozwoju, 

- Małgorzata Grzeszczuk -Inspektor ds. księgowości budżetowej, 

- Ewelina Wrońska – Podinspektor ds. oświaty, kultury i kultury fizycznej, 

- Wojciech Kowalewski Firma „Strefa 10”, 

- przedstawiciele prasy. 

 

Pkt. 1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

Działając w porozumieniu z przewodniczącymi Komisji Stałych Rady Miejskiej w Zdunach Radna 

Sławomira Kuś otworzyła wspólne posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu, 

Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony 

Środowiska. 

Powitała zgromadzonych po czym stwierdziła, że każda z komisji posiada wymagane kworum i jest 

władna obradować.  

Prowadząca obrady Radna Sławomira Kuś przedstawiła następujący porządek obrad:  

1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały: 

a) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Zduny, w roku szkolnym 

2019/2020, 

b) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok, 

c) w sprawie zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na 

lata 2019-2028, 

d) w sprawie uchwalenia budżetu na 2020 rok, 

e) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na lata 2020-2028, 

f) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Krotoszyńskiemu w 2020 roku, 

g) w sprawie ramowego planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 r., 

h) w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Zdunach na 

2020r., 

3. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

- omówienie planu organizacji ruchu w m. Zduny przez pana Wojciecha Kowalewskiego z Firmy 

„Strefa 10”.  

 

Uwag do przedłożonego porządku obrad nie wniesiono.  
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Prowadząca obrady stwierdziła, że przedłożony porządek obrad komisje przyjęły bez uwag  

do akceptującej wiadomości. 

 

Pkt. 2. Zaopiniowanie projektu uchwały: 

a) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Zduny, w roku szkolnym 

2019/2020, 

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Wrońska. 

Radna Karolina Jankowska Grzybek pytała na podstawie jakich danych ustalono średnią cenę paliwa. 

Ewelina Wrońska odpowiedziała, że zgodnie z ustawą prawo oświatowe art. 39a ust. 3. Średnią cenę 

jednostki paliwa w gminie określa na każdy rok szkolny rada gminy, w drodze uchwały, 

uwzględniając ceny jednostki paliwa w gminie. Więc zgodnie z ustawą można opierać się tylko na 

cenach ze stacji paliw znajdujących się na terenie gminie Zduny. A w gminie Zduny mamy tylko 

jedną stacje paliw.  

Radna Monika Paszek pytała czy w ustawie został określony sposób obliczania średniej ceny paliwa.   

Ewelina Wrońska odpowiedziała, że w ustawie prawo oświatowe nie zostały uregulowane kwestie 

zasad i sposobu ustalania średniej ceny paliwa.  

 

Innych pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji Przewodniczący Komisji Stałych poddali projekt uchwały pod 

zaopiniowanie.  

Komisja Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

 w przedmiotowej sprawie – 5 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących 

się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w przedmiotowej sprawie – 5 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach 

„wstrzymujących się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w przedmiotowej sprawie – 5 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących 

się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załącznik do protokołu.  

 

b) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok, 

Projekt uchwały przedstawiła szczegółowo Małgorzata Grzeszczuk.  

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Komisji 

Stałych poddali projekt uchwały pod zaopiniowanie. 
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Komisja Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

 w przedmiotowej sprawie – 5 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących 

się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w przedmiotowej sprawie – 5 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach 

„wstrzymujących się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w przedmiotowej sprawie – 5 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących 

się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załącznik do protokołu.  

 

c) w sprawie zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Zduny na lata 2019-2028, 

Projekt uchwały przedstawiła szczegółowo Małgorzata Grzeszczuk.  

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Komisji 

Stałych poddali projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

 w przedmiotowej sprawie – 5 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących 

się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w przedmiotowej sprawie – 5 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach 

„wstrzymujących się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w przedmiotowej sprawie – 5 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących 

się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załącznik do protokołu.  

 

d) w sprawie uchwalenia budżetu na 2020 rok, 

Projekt uchwały budżetu na 2020 rok omówiła szczegółowo Małgorzata Grzeszczuk.  

Mówczyni podała, że w budżecie na 2020 rok zaplanowano kwotę dochodów w wysokości 

42.497.477,90zł, a kwotę wydatków w wysokości 42.349.367,90 zł. Następnie przedstawiła 

wysokość nadwyżki budżetowej, wysokość planowanych przychodów, kwotę planowych rozchodów 

limit zobowiązań, kwoty planowanych dotacji, wysokość dochodów z tytułu wydawania zezwoleń 

na sprzedaż napojów alkoholowych, podała wysokość rezerwy celowej oraz ogólnej, podała 
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wysokość funduszu sołeckiego z podziałem na poszczególne sołectwa oraz limit wydatków Rada 

Osiedlowych w m. Zduny. Mówczyni przedstawiła również wysokość zadłużenia gminy Zduny. 

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Komisji 

Stałych poddali projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

 w przedmiotowej sprawie – 4 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym 

się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w przedmiotowej sprawie – 5 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach 

„wstrzymujących się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w przedmiotowej sprawie – 4 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym 

się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załącznik do protokołu.  

 

e) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na lata 2020-

2028, 

Projekt uchwały przedstawiła szczegółowo Małgorzata Grzeszczuk. Po omówieniu projektu uchwały 

w przedmiotowej sprawie podała, że w formie autopoprawek na sesji w dniu 30.12.2019r. 

przedłożone zostaną do budżetu nowe zadania z dofinansowaniem z UE: 

- zakup samochodu średniego dla OSP Zduny,  

- Budowa drogi gminnej wraz z przebudową skrzyżowania ulicy Kopernika z ulicą Kobylińską w 

Zdunach, 

- nowe zadanie „Partycypacja w planowaniu” – dofinansowanie na przeprowadzenie konsultacji 

społecznych związanych z opracowaniem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

we wsi Chachalnia. 

 

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Komisji 

Stałych poddali projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

 w przedmiotowej sprawie – 3 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących 

się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w przedmiotowej sprawie – 3 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymujących się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 
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Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w przedmiotowej sprawie – 4 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym 

się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załącznik do protokołu.  

 

f) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Krotoszyńskiemu w 2020 roku, 

Projekt uchwały przedstawiła szczegółowo Małgorzata Grzeszczuk.  

Radna Karolina Jankowska Grzybek prosiła o przedstawienie zasad programu azbest.   

Burmistrz Zdun Tomasz Chudy wyjaśnił, że program ten istnieje od paru lat i polega na utylizacji 

wyrobów zawierających azbest. 

Radna Danuta Kułaga dodała, że otrzymana kwota dofinansowania jest wystarczająca.  

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Komisji 

Stałych poddali projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

 w przedmiotowej sprawie – 5 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących 

się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w przedmiotowej sprawie – 5 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach 

„wstrzymujących się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w przedmiotowej sprawie – 5 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących 

się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załącznik do protokołu.  

 

g) w sprawie ramowego planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 r., 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Artur Wiatrak. Pytań, uwag 

do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Komisji Stałych 

poddali projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

 w przedmiotowej sprawie – 5 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących 

się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 
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Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w przedmiotowej sprawie – 5 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach 

„wstrzymujących się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w przedmiotowej sprawie – 5 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących 

się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załącznik do protokołu.  

 

h) w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Zdunach 

na 2020r., 

W tym punkcie członkowie poszczególnych komisji ustalili plan pracy na 2020r.  

Po opracowaniu ramowych planów pracy, przewodniczący komisji zapoznali zgromadzonych z 

ustalonym planem. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

 w przedmiotowej sprawie – 5 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących 

się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w przedmiotowej sprawie – 5 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach 

„wstrzymujących się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w przedmiotowej sprawie – 5 głosami ”za”, przy 0 głosach ”przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących 

się”, na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załącznik do protokołu.  

 

Pkt. 3. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

Między omawianymi projektami uchwał prowadząca obrady oddała głos panu Wojciechowi 

Kowalewskiemu, który omówił wprowadzone zmiany do organizacji ruchu w m. Zduny. Mówca 

odniósł się również do uwag do organizacji ruchu w m. Zduny zgłoszonych przez Radnych  

i mieszkańców Zdun. W czasie dyskusji poruszano kwestie utworzenia miejsc parkingowych, 

utworzenia przejść dla pieszych, zmiany organizacji ruchu na ulicach z dwukierunkowych  

na jednokierunkowe (ul. Łacnowa), umiejscowienie progów zwalniających na drogach gminnych. 

Przedstawiciel Firmy „Strefa 10” wyczerpująco odpowiadał na pytania Radnych.  

W dalszej części obrad zabrali głos Radni.  
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Radna Mirosława Sajur zwróciła się z prośbą o montaż lampy na słupie elektrycznym przy nowo 

wybudowanej kaplicy w Konarzewie.  

Miłosz Zwierzyk odpowiedział, że wniosek został już zgłoszony i prawdopodobnie najpóźniej  

do soboty zostanie zrealizowany.   

Radna Mirosława Sajur poruszyła kwestię usuwania azbestu na terenach wiejskich.  

Burmistrz Zdun Tomasz Chudy wyjaśnił, że program usuwania wyrobów zwierających azbest będzie 

realizowany do 2032 roku. Do 2032 roku powinno się pokrycia dachowe z azbestu usunąć.  

Radna Danuta Kułaga wyjaśniła, że do programu usuwania wyrobów zwierających azbest 

mieszkańcy mogą przystąpić dobrowolnie. Program ten przewiduje jedynie dotacje na utylizacje 

azbestu. 

Radny Artur Wiatrak prosił o wyjaśnienie przejęcia przez Firmę Dünya Döner Kebab gruntu  

od PWiK sp. z o. o.  

Burmistrz Zdun Tomasz Chudy odpowiedział, że firma Dünya Döner Kebab wydzierżawia grunt na 

podoczyszczalnie ścieków i jest to płatna dzierżawa.  

Radny Janusz Hyliński poruszył kwestię wykorzystania drona. Zauważał, że w godzinach 

wieczornych z wielu kominów wydobywa się szkodliwy dla wszystkich dym.  

Miłosz Zwierzyk wyjaśnił, że loty pokazowe już się odbyły, a użytkowanie drona w dużej mierze 

zależy od warunków pogodowych. Kontrole rozpoczniemy od obiektów użyteczności publicznej.  

Burmistrz Zdun Tomasz Chudy dodał, że mieszkańcy mogą zgłaszać sytuacje zanieczyszczania 

powietrza. Podkreślił, że problem nie polega tylko na tym czym jest palone w piecu, ale także  

w tym jak rozpalane jest w piecu.  

Radny Artur Wiatrak zaproponował przeprowadzenie szkoleń dla strażaków, którzy mogliby również 

w godzinach popołudniowych przeprowadzać kontrole zanieczyszczenia powietrza.  

Burmistrz Zdun Tomasz Chudy wyjaśnił, że szkolenia operatora drona są kosztowne. Następnie 

wyjaśnił na czym polega proces rozpalania od góry1, który jest efektywniejszy. 

Radna Karolina Jankowska Grzybek poruszyła kwestię złych nawyków mieszańców odnośnie 

sposobu palenia w piecach, które stopniowano należy zmienić po przez edukację.   

Radna Ewa Chyła proponowała, aby zorganizować akcje i sprawdzić profilaktycznie skład spalanych 

śmieci w różnych częściach miasta.  

Radny Janusz Hylinski proponował, aby udostępnić na stronie informacje o „zielonych akcjach”  

z dronem i mieszkańcy będą zwracać większą uwagę czym palą i w jaki sposób rozpalają.  

Burmistrz Zdun Tomasz Chudy przypominał również o programie dofinansowania do wymiany pieca 

prowadzony przez gminie Zduny, a wprowadzony Uchwałą nr XLIX/346/2018 Rady Miejskiej  

 
1 https://czysteogrzewanie.pl/jak-palic-w-piecu/rozpalanie-od-gory-instrukcja-krok-po-kroku/ 
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w Zdunach z dnia 17 października 2018 r. w sprawie regulaminu udzielania dotacji celowej  

ze środków budżetu Gminy Zduny na dofinansowanie kosztów wymiany systemów ogrzewania 

węglowego na nowe ekologiczne źródła ogrzewania na terenie Gminy Zdun. Dodał, że częściej będą 

odbywały się również loty testowe. 

Radna Irena Nowak zgłosiła, że jedna ozdoba świąteczna na Rynku nie świeci.  

 Burmistrz Zdun Tomasz Chudy odpowiedział, że ozdoba zostanie naprawiona.  

Innych pytań, wniosków nie zgłoszono.  

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad oraz dyskusji prowadząca obrady zamknęła posiedzenie.  

 

Przewodnicząca Komisji RGRiB 

mgr Sławomira Kuś 

 

Przewodniczący Komisji ZOSiOŚ 

mgr Janusz Hyliński 

 

Przewodnicząca Komisji OKiKF 

mgr Karolina Jankowska-Grzybek 

Sporządziła: 

mgr Barbara Fornal 

 

   


